
	

	

	
	

KÅS	bestyrelsesmøde	d.	25.06.2024	
	
	

Afbud:	Ivan,		
	
	
	

Referat	
	

1. 	 Økonomi v/Palle 
 

Palle	har	rundsendt	relevante	bilag.	

2. 	Vandpleje udgår – skrivelse 
rundsendt. 
 

Ivan har rundsendt relevant bilag. 
 
 

3. 	Forståelsespapiret vedr. re-
kruttering af ny formand – 
næstformand / alle 
	

Henning har sendt et forslag til nogle overvejelser i forhold 
til den videre proces i forbindelse med KÅS til Tom. 
Enighed om at der bliver lavet en køreplan for KÅS fremti-
dige struktur og vedtægter, herunder også KÅS fremtidige 
mandat. 
Det blev besluttet at der afvikles møde i august/september 
hvor formændene for LFSO, lodsejerforeningen, MVLF og 
KÅS deltager. Henning vil sætte en proces op. 
	

4. 	Status havørredens hus v/Tom  Projektet kører sin gang nu. Det er sendt ud i høring.  
 

5. 	Status på skarv, sæl, bæver og 
havørne der er observeret ved 
Mogenstrup v/Schneider 
 
 
 
 
 
 

Sælen er igen observeret i Karup Å. Der kan pt. Ikke ansøges 
reguleringstilladelse. Der vil blive sendt ansøgning ind pr. 1/7 
med håb om tilladelse 1/8. 
 
Der er blevet skudt en del skarv ved fjordmundingen. 
 
Havørreden er kommet til Mogenstrup. Den opholder sig 
ved området omkring Flyndersø. 
	

6. 	Bekymrende udvikling ved lak-
seåerne i dk og resten af nor-
den 
 
 

Tom	og	Jan	S.	udtrykker	behov	for	en	reaktion	fra	KÅS	i	
forhold	til	hvordan	vi	vil	anbefale	at	fiskeriet	forvaltes	i	
Karup	Å.	Der	har	været	taget	kontakt	til	DTU	vedr.	rådgiv-
ning	i	forhold	til	at	KÅS	får	udarbejdet	en	korrekt	forvalt-
ningsplan	for	fiskeriet	i	Karup	Å	baseret	på	faglig	viden.		
Tom	og	Jan	argumenterede	for	at	der	er	behov	for	at	vi	
ude	i	foreningerne	forholder	os	til	de	“signaler”	som	natu-
ren	og	omgivelserne	sender.		
I	den	efterfølgende	drøftelse	blev	der	frembragt	eksem-
pler	på	tiltag	der	allerede	er	sat	i	værk.	Her	kan	forenin-
gerne	eksempelvis	med	fordel	bruge	de	gode	erfaringer	
LFSO	har	med	at	kontakte	lystfiskere	der	fanger	fisk	med	
en	“tillykke	med	fangsten”	mail,	hvor	der	samtidig	med-
følger	eksempelvis	video	med	korrekt	håndtering	af	fisk	
ved	genudsætning.	
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Det	blev	besluttet,	at	vi	derudover	i	fællesskab	laver	en	to	
trins	reaktion.	I	første	omgang	en	udmelding	der	tager	ud-
gangspunkt	i	et	skriv	Ivan	har	formuleret	og	rundsendt	til	
blandt	andet	bestyrelsen,	hvor	medlemmerne	opfordres	
til	at	udvise	mådeholdende	fiskeri.	Tom	og	Ivan	laver	et	
udkast	til	en	anbefaling,	der	sendes	rundt	til	hurtig	kom-
mentering	i	bestyrelsen.	Når	der	er	sagt	ok	lægges	den	på	
KÅS	hjemmeside	og	Facebook	side	og	deles	derfra	på	for-
eningernes	sider.	Næste	skridt	er	et	samarbejde	med	DTU	
om	udarbejdelse	af	et	forslag	til	en	forvaltningsplan,	der	
derefter	kan	blive	behandlet	i	KÅS	samt	ude	i	de	enkelte	
foreninger.		
 

7. 	Karup Å konkurrencen v/Flem-
ming 

Drøftelse	af	det	udtryk	det	vil	give,	hvis	vi	laver	en	kon-
kurrence	med	mange	indvejede	fisk.	Kort	drøftelse	om-
kring	dette.	
 

8. 	Status website v/Jan S. 
 

Hjemmesiden	er	nu	klar	til	at	få	påfyldt	data.	Jan	vender	
tilbage	efter	ferien,	med	et	link	til	en	demo	af	den	nye	
hjemmeside.	
 

9. 	Eventuelt Referent:	Jan	Snejbjerg 
	
	


